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5. července 2023

„Zvýšit daň na červené maso a učinit rostlinné
alternativy povinnými“ – radí přední vědci Evropské
komisi

archive.li/lXZsM

Doporučení byla ve středu ráno předána Evropské komisi.

Niall Hurson

Včera v 01:30

Měly by být zavedeny vysoké daně na červené a zpracované maso,
doporučila skupina špičkových vědců z celé Evropy Evropské
komisi.

Odborníci doporučují přidat více rostlinných alternativ a vybízejí
Komisi, aby taková opatření zavedla jako povinná.

Toto doporučení přichází v reakci na žádost sboru komisařů pro
Mechanismus vědeckého poradenství, aby informoval o revizi
strategie Farm to Fork.

Experti naznačují, že nadměrnou spotřebu „neudržitelných a
nezdravých produktů“ lze účinně snížit s minimálními náklady pro
společnost, pokud se na ně použijí dostatečně vysoké daňové sazby.

„Výnosy z tohoto zdanění by měly být použity ke snížení nerovností
v přístupu k potravinám jejich přerozdělením do domácností s
nízkými příjmy na základě cílených potravinových dotací,“ uvádí
zpráva.

Doporučení byla Komisi předána minulý týden, včetně doporučení
zavést daň na produkci masa.

Navrhuje se, aby toto opatření bylo spojeno se souvisejícími
emisemi skleníkových plynů, a to na základě stávajících systémů
snižování emisí, jako je systém obchodování s emisemi a
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mechanismus pro úpravu uhlíkových hranic.

„Aby Evropa dosáhla svých cílů v oblasti zdraví a udržitelnosti, musí
se změnit způsob, jakým vyrábíme, distribuujeme a konzumujeme
potraviny, a to nelze ponechat zcela na spotřebiteli,“ řekl profesor
Eric Lambin, hlavní vědecký poradce Komise.

Kromě daně z masa doporučují poradci řadu opatření založených na
důkazech pro podporu zdravého a udržitelného výběru potravin.

Zdůrazňují, že zdravé a udržitelné potraviny jsou častěji vybírány,
pokud jsou vystaveny na prominentních místech.

„Měla by být omezena reklama na potraviny, které jsou nezdravé
nebo neudržitelné, pokud jsou konzumovány pravidelně. Dobrovolné
kodexy chování v této oblasti nebyly účinné,“ uvedli.

„Snížení obsahu nezdravého tuku, cukru a soli a přidání více
rostlinných alternativ může být užitečné, ale pouze v případě, že tato
opatření jsou povinná a komplexní.

"Důkazy ukazují, že minulé dobrovolné dohody měly omezený
účinek."

Vědec doporučil zavedení mandátu nabízet rostlinná jídla ve veřejně
financovaných společných jídelnách.

 
 


